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ZÁPIS  

z valné hromady č. 3/2024 Dobrovolného svazku obcí Chomutovsko  

(dále také Svazek) 

Místo:  KALEK 
Termín:  13. června 2024 
Čas:  10:00 – 14:00 hodin 

PROGRAM: 

Návrh programu: 
▪ Volba orgánů VH 
▪ Schválení programu jednání 
▪ Vystoupení hostů 

o Michal Lašťovka – BCO ČR 
o Milan Soukup – HEROS 
o Ing. Dagmar Mutinská, Bc. Iva Čermáková – OŽP, MMCH 
o Mgr. Petr Káš – Life is Skill 

▪ Informace o projektech a aktivitách 
o Projekty v realizaci 
o Nové projekty – K7, K8, K9, CR MAS  
o Aktivity Svazku 

▪ Rozpočtové dokumenty   
o RO č. 2/2024 

▪ Různé 

Přítomni: dle prezenční listiny  

PRŮBĚH:  

Úvod, prezence, zahájení 

Na úvod manažerka Svazku omluvila oba statutární zástupce z jednání VH. Předseda Svazku, Mgr. 
Milan Märc se dostaví později. Řízení se ujal po dohodě starosta obce Hrušovany, Ing. Petr Šmíd. 
Společně se starostou obce Kalek, Tomášem Nedvědem, přivítal přítomné kolegyně, kolegy a pozvané 
hosty. Pozvání přijala Ing. Dagmar Mutinská, vedoucí odboru životního prostředí a Bc. Iva Čermáková, 
z odboru životního prostředí Statutárního města Chomutov, dále Michal Lašťovka z Broadband 
Competence Office, dále Milan Soukup, jednatel Heros s.r.o. a Mgr. Petr Káš z Life is Skill, z.s.  
Starosta obce Hrušovany dále seznámil starostky a starosty obcí Svazku s hlavními body jednání valné 
hromady Svazku. Valná hromada byla svolána v souladu s odst. 4, článku IX. Stanov. Přítomno je 13 
zástupců členských obcí Svazku. Valná hromada je v souladu s odst. 9, článku IX. Stanov 
usnášeníschopná. Prezenční listina přítomných je přílohou č. 1 tohoto zápisu.   

1. Volba orgánů valné hromady 

• Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Navrženi ověřovatelé: Mgr. Marie Táborská, starostka obce Březno 

Zdeněk Řehoř, starosta obce Všestudy 
zapisovatelka: Ing. Lenka Kynčilová, manažerka Svazku 

Usnesení č. 1/3/2024: Valná hromada zvolila ověřovatele zápisu, Mgr. Marii Táborskou, starostku 
obce Březno a Zdeňka Řehoře, starostu obce Všestudy a zapisovatelku z dnešního jednání Ing. 
Lenku Kynčilovou, manažerku Svazku. 

Pro: 13  Proti: 0  Zdrželi se:  0 
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2. Schválení programu jednání 

Návrh programu valné hromady svazku obcí Chomutovsko byl zaslán jako součást pozvánky na jednání 
VH. Návrh programu byl valné hromadě předložen ke schválení, včetně doplnění bodu Rozpočtové 
dokumenty. 

Usnesení č. 2/3/2024: Valná hromada schvaluje upravený program jednání.  

Pro: 13  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

3. Vystoupení hostů 

• Ing. Dagmar Mutinská, odbor životního prostředí MMCH 
Rada svazku projevila vůli řešit otázku neekologického vytápění ve spolupráci s OŽP MMCH. Vedoucí 
odboru Ing. Mutinská uvítala možnost jednání se zástupci obcí k zajištění informovanosti občanů. Na 
úvod vysvětlila přítomným současnou situaci. Na výzvu MŽP příslušné orgány Statutárního města 
Chomutov schválily postup pro uživatele zdrojů (kotlů na tuhá paliva 1. a 2. emisní třídy: 1. Dopis obcím 
SO ORP – prosba o pomoc s identifikací majitelů objektů s těmito kotly. 2. MMCH nebude ihned ukládat 
pokuty, bude jednat s ohledem na sociální situaci majitelů. 3. MMCH posoudí situaci, zjistí stav a 
vysvětlí, jak zlepšit stav (technická úprava kotle, dotace atd.). 4. MMCH bude v době topné sezony 
kontrolovat stav. V případě nahlášení podezření z neekologického vytápění, bude zahájeno 
přestupkové řízení. V případě prokázání přestupku právnické osoby musí být nařízena sankce, 
v případě fyzické osoby dojde ke zvážení sociálního statutu a lze uložit i pouhé napomenutí. 

Přítomní starostové podrobně diskutovali o problematice, např. v Bílencích je cca 95 % domů 
vytápěných tuhými palivy, jen obtížně lze odhadnout, co v kotlech pálí. Určitě by pomohla informace 
občanům, co může nastat a v případě, že si neví rady, mohou se obrátit na MMCH. Dotazy se týkaly 
barvy kouře, pálení nebezpečných látek, podmínek pro topení v krbových kamnech. 

Ing. Mutinská odpovídala na dotazy. Podstatné je, že od 1.9.2024 nelze topit v kotlích na tuhá paliva 3. 
a nižší třídy. Každé 3 roky je povinná revize spalinových cest, revizní zprávy budou zaevidovány 
v systému. 

Závěrem bylo dohodnuto, že MMCH, odbor ŽP připraví pro občany letáček s informacemi o 
podmínkách od 1.9.2024, vč. upozornění na případná opatření při porušení podmínek a zašle tento 
letáček všem obcím SO ORP. Starostové informace doplní a zajistí, aby se informace dostaly 
k občanům. 

• Michal Lašťovka, Broadband Competence Office 
BCO je uskupení centrály a územních koordinátorů, zřízené Ministerstvem průmyslu a obchodu ČR 
s cílem podporovat rozvoj vysokorychlostních sítí s velmi vysokou kapacitou. Podrobnosti v prezentaci 
o službách společnosti, poskytování bezplatného poradenství obcím. Např. obec Kalek není pokrytá 
vysokorychlostním internetem. Lze se obrátit na poskytovatele, který v rámci dotaci Ústeckého kraje 
z OP TAK může pokrytí zajistit. Na webových stránkách s mapovým podkladem lze ověřit konektivitu. 
Michal Lašťovka dále představil webové stránky www.fotimstavbu.cz, které doporučil zejména 
z důvodu pořizování technické mapy a zdokumentování skutečného stavu stavby, zejména liniových 
staveb.  

▪ Milan Soukup, HEROS  
Bezpečnostní agentura prezentuje služby pro obce, mj. dohledové centrum 24/7.  
Milan Soukup, jednatel rodinné firmy, která je na trhu 30 let, se sídlem v Chomutově, představil 
přítomným služby, které zajišťují v oblasti zabezpečovacích systémů. Zejména se soustředil na 
představení kamerového systému a dále zodpovídal dotazy přítomných k problematice kamerový 
záznam s oprávněním. Je důležité, aby obec měla zpracovanou vnitřní směrnici, ve které v případě 

http://www.fotimstavbu.cz/
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potřeby zdůvodní odchylku od požadavku uchování záznamu nejdéle 72 hodin. Prezentace bude 
zaslána všem obcím Svazku. 

▪ Mgr. Petr Káš, Life is Skill, z.s. 

Informace o projektu LifeisSkill: 
- nová spolupráce ve spojení s Klubem Českých turistů a s tím využívání načítání jejich turistických 
značek 
- nově také zobrazení podporovatele čipu, při načítání uživatelem 
- v průběhu roku možnost rovnou z webu kontrolovat účast jednotlivých čipů 
- možnosti krátkodobých soutěží s vyhlášením výsledků a případně předání odměn 
- roční finanční podpora obcí za již funkční a otestované čipy již od roku 2019 s možností rozšíření míst, 
dle požadavku každé obce nebo zařazení obcí, které ještě nemají své čipy nebo čipy přiřazené. 
V současné době díky spolupráci s KČT je již 32 tisíc čipů po celé České republice. Zajímavý pilotní 
projekt byl realizován v Mostě. Soutěž v průběhu Vánoc, čip byl umístěn na vánočním stromečku. Další 
projekt je realizován ve spolupráci se Seven energy, logo na nabíječkách elektrokol. Na Chomutovsku 
je poměrně hustá síť bodů LifeisSkill a nejvíce navštěvované body jsou v obci Blatno.  

4. Informace o projektech a aktivitách 

▪ Přehled projektů v realizaci 

Manažerka Svazku Gabriela Rousková představila přítomným zástupcům členských obcí přehled o 
aktuálním stavu jednotlivých projektů, které kancelář Svazku realizovala a realizuje od začátku 
fungování Svazku až do konce roku 2023. U všech ukončených projektů sledujeme jejich udržitelnost. 
Plníme podmínky udržitelnosti a podáváme monitorovací zprávy.   

▪ Nové projekty 

K7 - „Chomutovsko zlepšuje třídění“ 

Projekty podané v 7. výzvě Programu na podporu odpadového hospodářství v rámci programu 
Ústeckého kraje. V rámci projektů „Chomutovsko zlepšuje třídění odpadu – Černovice, Strupčice“ a 
„Chomutovsko zlepšuje třídění odpadu – Březno, Hrušovany“ byly pořízeny nádoby, kontejnery a tašky 
na tříděný odpad. Veškeré komodity projektu byly dodány do obcí. Faktury dodavateli byly proplaceny. 
Jakmile budeme mít schválené závěrečné vyhodnocení projektu a obdržíme dotaci, vrátíme 
jednotlivým obcím příslušné podíly. 

K8 - „Chomutovsko – efektivní systém odděleného sběru odpadů“ 

Žádost o dotaci do výzvy č. 59 z OPŽP+ prošla úspěšně hodnocením, obdrželi jsme zprávu s výrokem, 
že „Žádost o podporu splnila podmínky pro vydání právního aktu nebo registračního listu“ Do projektu 
se zapojilo 8 obcí: Bílence, Boleboř, Březno, Hrušovany, Chomutov, Křimov, Spořice, Údlice. 
Předpokládaná hodnota projektu přesáhla limit pro zadávání zakázky v režimu mimo zákon o VŘ. 
Oslovili jsme společnost BlueFort s.r.o. (p. Lád), která nám nabídla zajištění zjednodušeného 
podlimitního řízení za 21. 000,- Kč bez DPH. Náš projekt č. 3412 byl schválen v plném rozsahu. Celkové 
náklady projektu ve výši 4 300 642,50 Kč byly schváleny jako uznatelné, a pokud zvládneme celý proces 
realizace obdržíme dotaci ve výši 3 010 449,75 Kč. Předpokládáme, že k realizaci projektu dojde 
nejdříve koncem tohoto roku, spíše až v roce 2025. Na základě smlouvy o spolupráci a financování bude 
obcím vystavena faktura na předfinancování projektu ihned po vydání rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

K9 
Připravujeme další projektovou žádost do výzvy č. 68 OPŽP+, kde bude podporováno prioritně pořízení 
kompostérů pro občany a doplňkově sběrné nádoby na tříděný odpad. O zapojení do projektu projevily 
zájem obce Hora Sv. Šebestiána, Spořice, Strupčice, město Jirkov. Výzva by měla být vyhlášena v srpnu 
2024. Rada pověřila manažerky Svazku přípravou projektové žádosti. 
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CR MAS - „Stezka Českem na Chomutovsku“ 
Manažerky Svazku připravily projektový záměr s názvem: „Stezka Českem na Chomutovsku“. V rámci 
projektu budou pořízeny přístřešky, lavičky, rozcestníky a infotabule na trase, která vede po 4 
členských obcích, a to Blatno, Hora Sv. Šebestiána, Kalek, Křimov v celkové výši 1.825.527, - Kč. Projekt 
je připravován ve spolupráci s Klubem českých turistů, Destinační agenturou Krušné Hory, Life is Skill a 
koordinován s Mikroregionem Lesenská pláň. Projektový záměr byl podán dne 5.6.2024 v rámci 6. 
výzvy Cestovní ruch MAS Sdružení Západní Krušnohoří. Nyní je v procesu hodnocení MAS Sdružení 
Západní Krušnohoří. Pokud bude náš projekt kladně vyhodnocen a doporučen k podpoře, budeme mít 
90 dní na podání ostré žádosti v 86. výzvě IROP – Cestovní ruch – SC 5.1 (CLLD). 

▪ Aktivity Svazku 

MA21  

✓ Výtvarná soutěž Můj/Náš svět 

Nadace ČEZ podpořila výtvarnou soutěž ve výši 100 tis. Kč. Taktéž Vršanská uhelná, a.s. ve výši 40 tis. 
Kč.  
40 školských zařízení odevzdalo své práce do 3. ročníku výtvarné soutěže „Můj/Náš svět. Na konci 
května jsme vyhlásili 2. kolo, a to hodnocení na webu Svazku, všichni mají možnost hlasovat až do 
14.6.2024. Vernisáž se bude konat v atriu Chomutovské knihovny dne 25. 6. 2024, tj. v úterý 
dopoledne od 10:00 hodin. Všechny členské obce jsou zvány. 
Obcím byla avizována spoluúčast na zapojení do výtvarné soutěže finanční částkou 5 000,- Kč. Svůj 
zájem finančně se zapojit potvrdilo devět obcí, jsou to obce Bílence, Březno, Hrušovany, Jirkov, Málkov, 
Místo, Spořice, Strupčice a Údlice. 
 

✓ Ukliďme Chomutovsko 

Na portálu Ukliďme Česko byla zaregistrována jarní úklidová akce, hlavní úklidový den byl 6. dubna. 10 
obcí a 1 město se zapojilo, konkrétně město Jirkov a obce Bílence, Březno, Černovice, Droužkovice, 
Hora Sv. Šebestiána, Místo, Otvice, Strupčice, Údlice, Všestudy. Sesbíráno bylo 4,5 t odpadu. 

Svazek připraví organizaci akce i v podzimním termínu. 

Vzdělávací cyklus 

Od začátku roku jsme zorganizovali již 4 semináře: rozpočtová skladba, legalizace a vidimace, 
veřejnosprávní kontrola, VZMR/registr smluv. Všechny tyto vzdělávací akce byly zajištěny zkušenými 
lektory a spokojenost s provedením a množstvím důležitých informací ze strany účastníků akcí byla 
zřejmá. Připravujeme další semináře podle požadavků obcí. Další seminář se uskutečnil 22. května v 
režii Ústeckého kraje na téma příprava projektů pro veřejný sektor z OP Spravedlivá transformace. 

Nyní jsme obdrželi nabídku na přípravu semináře od p. Horeckého na téma Novelizace Zákoníku práce. 
V současné době je v běhu několik novelizačních návrhů, resp. řada by měla nabýt účinnosti jak 
k začátku července, tak po prázdninách. Změny se týkají jak Dohod o pracích konaných mimo pracovní 
poměr, tak pracovní doby, souběhu zaměstnání a, velmi pravděpodobně, i ukončení pracovního 
poměru.   

Jakmile budeme mít k dispozici potvrzený termín školení od pana JUDr. Horeckého, předáme tuto 
informaci obcím, abychom zjistili, zda bude dostatečný počet zájemců. 

GDPR 

Kancelář Svazku pokračuje ve výkonu pověřence, poskytuje poradenství a průběžně vyhodnocuje 
situaci v obcích zejména podle aktuálních informací z UOOU. Pravidelně poskytuje aktuální informace 
k problematice ochrany osobních údajů. 
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Financování aktivit Svazku 

Na základě žádosti o dotaci, příspěvek anebo dar, máme již schválený dar od obcí Březno, Droužkovice, 
Hrušovany, Málkov, Spořice, Strupčice. Dále SD a.s. nám schválila příspěvek ve výši 40 tis. Kč, SČVAK ve 
výši 30 tis. Kč, Nadace ČEZ ve výši 100 tis. a Vršanská uhelná ve výši 40 tis. Kč.  
Na termínovaných účtech Svazku se podařilo získat úroky ve výši cca 103 tis. Kč. 
 
Usnesení č. 3/3/2024: Valná hromada  
bere na vědomí Informace o projektech a aktivitách 
Pro: 13  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

5. Rozpočtové dokumenty 

▪ RO č. 2/2024 – ke schválení 

Valné hromadě byl předložen návrh rozpočtového opatření č. 2/2024, kde je v příjmech zahrnuta 
částka ve výši 100.000, - Kč, nadační příspěvek od Nadace ČEZ a částka ve výši 40.000, - Kč, od Vršanské 
uhelné na propagaci. Celkem změna na příjmech rozpočtu Svazku roku 2024 činí 140.000, - Kč. 

Ve výdajích rozpočtu je navržena částka na úhradu odměny pro školitele JUDr. Horníka ve výši 10.000, 
- Kč a odměna pro fotografa Přemysla Jánského ve výši 5.000, - Kč. Dále je navýšena částka na nákup 
služeb v souvislosti s realizací projektu K8, tj. realizací výběrového řízení a předpokládané náklady 
plánovaného setkání starostů na Moravě 130.000, - Kč. Celková změna rozpočtu na výdajové stránce 
činí 169.000, - Kč nepřekročí 500.000, - Kč. Návrh RO č. 2/2024 viz příloha č. 2 tohoto zápisu je i přes 
to předložen ke schválení valné hromadě, vzhledem k termínu splatnosti výdajů. 

Celkové příjmy rozpočtu Svazku na rok 2024 jsou navrženy ve výši 6.304.700, - Kč a celkové výdaje ve 
výši 4.644.000, - Kč. 

Usnesení č. 4/3/2024: Valná hromada  
schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2024, jak je uvedeno v příloze č. 2 tohoto zápisu. 
Pro: 13  Proti: 0  Zdrželi se:  0 

6. Různé  

• setkání pracovní skupiny ORP CV v rámci podpory tzv. HSOÚ (hospodářsky a sociálně 
ohrožených území) 

Hlavní náplní tohoto těchto dvou setkání byla prioritizace problémů společných pro ORP Chomutov a 
jejich diskuze. Setkání je součástí spolupráce na studii pro tzv. hospodářsky a sociálně ohrožená území 
(HSOÚ), které zpracovávají ve stejném modelu pro celý Ústecký kraj (pro všechny SO ORP). Výstupy 
těchto studií budou mít vícečetné využití na krajské i národní úrovni. 

• Ing. Petr Šmíd 
informoval přítomné o akci OHSRCH, na které vystoupil ministr školství Mikuláš Bek k tématu 
nepedagogického personálu a možnosti jeho financování prostřednictvím společenství obcí. Dále 
přítomní diskutovali o problematice dětských skupin, nákladech na výstavbu MŠ. 

• Mgr. Milan Märc 
Informoval o festivalu Otevřeno, upozornil na zajímavé akce, které se budou v rámci festivalu konat o 
víkendu v Chomutově. 
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Závěr 

Příští setkání je naplánováno v obci Hora Sv. Šebestiána v termínu 17. 9. 2024. 
 
Datum:    ověřili:    
 
 
 

Mgr. Milan Märc  Mgr. Marie Táborská   Zdeněk Řehoř 
předseda Svazku  starostka obce Březno  starosta obce Všestudy 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Návrh rozpočtového opatření č. 2/2024 
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